

宗旨及目標

1. 為服務使用者提供個人照顧及住宿服務
2. 發揮服務使用者的潛能，提升他們的生活質素
3. 保持服務使用者的健康及能力，並在各種個人照顧需要及起居活動方面為他們提供協助

服務對象

- 15歲或以上嚴重/中度智障人士
- 現正接受或已獲編配日間服務
- 毋須長期臥床或接受療養照顧
- 體格和精神上適合群體生活；及
- 沒有患上傳染病

服務範圍

為服務使用者提供家居式住宿服務

服務的提供方法

1. 提供住宿及膳食
2. 提供個人照顧及護理服務
3. 舉辦活動以培養服務使用者的日常生活、社交及溝通技巧；及
4. 提供支援服務，例如言語治療、物理治療、職業治療及臨床心理服務

名額

40

住宿暫顧服務：2（偶然空置宿位）

申請方法

透過社工向社會福利署康復服務中央轉介系統登記輪候服務

終止或退出服務

服務申請人或服務使用者可隨時提出終止申請或退出服務，本單位會按既定機制跟進退出服務申請，並按需要在可能範圍內為服務使用者提供轉介服務

所需費用

按社會福利署釐定之標準收費（雜費除外）

聯絡資料

地址：香港香港仔華貴邨華孝樓地下

電話：28755768

傳真：28757750

電郵：rslsh@caritassws.org.hk

服務時間

24小時服務

建議的交通路線

巴士：70、72、78及107號

已按《殘疾人士院舍條例》獲發牌照

Purposes and Objectives

- To provide residential care and personal care service to service users
- To maximize service users' potential and to enhance their quality of life
- To maintain their health and to assist them in their varying personal care needs and daily living activities

Target Group

- Persons with severe / moderate intellectual disability aged 15 or above
- Not bed-ridden nor requiring infirmary care
- Physically and mentally suitable for group living
- Without infectious disease

Range of Services

Provision of home living service

Methods of Service Delivery

- Provision of accommodation and meals
- Provision of personal care and nursing services
- To develop service users' daily living, social and communication skills
- Supportive services, such as speech therapy, physiotherapy, occupational therapy and psychological service

Capacity

40

Residential Respite Service : 2 (Casual Vacancy)

Application

Referrals can be made by social workers to the Central Referral System for Rehabilitation Services of the Social Welfare Department

Leaving the Service

Service applicants or service users may withdraw from the application or exit from the service at any time. The service unit will follow the procedures under the mechanism. Referrals would be made if necessary

Any Costs Involved

In accordance to the fee schedule set by the Social Welfare Department (Excluding miscellaneous fees)

Contact Details

Address : G/F, Wah Hau House, Wah Kwai Estate, Aberdeen, Hong Kong

Tel : 28755768

Fax : 28757750

Email : rslsh@caritassws.org.hk

Service Hours

24-hour service

Transport Suggestions

Bus Route No : 70 、 72 、 78 and 107

The Hostel is licensed under the Residential Care Homes (Persons with Disabilities) Ordinance